
\\\ OTWOCK 

Na policję zgłosiła się 
mieszkanka Otwocka,  
która padła ofiarą oszustwa 
metodą „na bankowca”. 
Kobieta była przekonana,  
że rozmawia z prawdziwym 
pracownikiem banku,  
ale okazało się, że byli  
to oszuści. Policjanci 
zatrzymali już sprawców.       

Przestępcy cały czas modyfikują 
metody wyłudzania pieniędzy. Naj-

częściej ofiarami oszustów są osoby 
starsze, od których przestępcy wyłu-
dzają pieniądze metodą „na wnuczka” 
czy „na policjanta”. 

\\\    Karczew  
– Uwaga! Utrudnienia  
na trasie 801 s. 2

\\\    Powiat – Pożegnanie 
doświadczonych 
strażaków s. 2

\\\    Celestynów – Klinika 
dla bezdomnych 
zwierząt s. 4

\\\    Osieck  
– Prawa miejskie 
Osiecka? s. 5

\\\    Powiat – Autobus  
(nie) dojedzie  
do Falenicy s. 5
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Dlaczego wycięto 
drzewa? 
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Oszuści ukradli 15 tys. zł

Sprawcą oszustwa okazał się 39-letni obywatel Ukrainy oraz jego 30-letnia 
wspólniczka
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Na posesji na rogu ulic Świętego Kazimierza i Rękasa, niedaleko placu zabaw 
w Celestynowie, pod topór poszło dużo drzew

dokończenie na str. 3

\\\ CELESTYNÓW
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\\\ KARCZEW 

Ruszyła modernizacja 
fragmentu drogi wojewódzkiej 
nr 801 w gminie Karczew. 
Uważaj na utrudnienia  
w ruchu.      

W poniedziałek 27 lutego zapewne 
niejednego kierowcę zaskoczył 

objazd zorganizowany na odcinku 
„nadwiślanki” na wysokości Karcze-
wa. Remont drogi i związane z nim 
zmiany ruchu planowane były  jednak 
od dawna. 

 – Prace przy rozbudowie drogi 801 
postępują zgodnie z harmonogramem. 
Wykonawca wykonał już niezbędną 
wycinkę drzew kolidujących z inwe-
stycją. Na koniec lutego przystąpi do 
robót drogowych. Od 27 lutego nastą-
pi zmiana organizacji ruchu – mówiła 
w ostatniej rozmowie z nami, Monika 

Burdon, rzeczniczka prasowa Mazo-
wieckiego Zarządu Dróg Wojewódz-
kich w Warszawie.

Chodzi o ponad 6-kilometrowy 
odcinek drogi wojewódzkiej nr 801 
między  rondem w Otwocku Małym a 
rondem w Piotrowicach, gdzie „Nad-
wiślanka” przecina się z drogą krajową 

nr 50. Trasa ma być bardziej komforto-
wa dla kierowców i przede wszystkim 
bezpieczniejsza. Modernizacja obejmie 
m.in. rozbudowę skrzyżowań z droga-
mi przecinającymi trasę, utworzenie 
sygnalizacji świetlnej na skrzyżowa-
niu z drogą powiatową w Ostrówcu, 
budowę dodatkowych jezdni umożli-
wiających dojazd do znajdujących się 
wzdłuż trasy nieruchomości i miejsc 
usługowych. Koszt inwestycji wynieść 
ma 87,8 mln zł, z czego 30 mln zł to 
dotacja pozyskana z Rządowego Fun-
duszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych, a pozostałe 57,8 mln 

to fundusze własne Samorządu Woje-
wództwa Mazowieckiego.

\\\   Utrudnienia
Czasowo nieprzejezdny będzie 

odcinek od Sobiekurska do ronda 
przecinającego „Nadwiślankę” z krajo-
wą 50 w Piotrowicach. Przewidziane 
są dwa objazdy, w zależności od typu 
pojazdu. Samochody do 10 ton kiero-
wane będą na drogi lokalne oraz drogę 
wojewódzką 734, z kolei samochody 
cięższe niż 10 ton będą mogły jechać 
krajową 50, S17 i drogą wojewódzką 
721. Poza tym fragment trasy od ronda 
w Otwocku Małym do skrzyżowania z 
drogą wojewódzką 734 w Wygodzie 
będzie dostępny tylko dla kierujących 
się w stronę Warszawy. W drugą stro-
nę zaplanowano objazd lokalną drogą 
i wojewódzką 374. Kierowcy muszą 
uzbroić się w cierpliwość. Utrudnienia 
związane z przebudową tego odcinka 
drogi wojewódzkiej mają potrwać jesz-
cze dwa lata. Planowany termin zakoń-
czenia robót to marzec 2025 roku.

Tekst i zdjęcie 
Martyna Kędziorek

Uwaga! Utrudnienia 
na trasie 801

\\\ POWIAT 

Komenda Powiatowa 
Państwowej Straży Pożarnej  
w Otwocku uroczyście 
pożegnała dwóch 
doświadczonych strażaków: 
st. bryg. Tomasza Króla, 
powiatowego komendanta 
PSP w Otwocku oraz asp. 
sztab. Piotra Tabenckiego.      

W piątek, 24 lutego w powiatowej 
komendzie PSP Otwock odbyło 

się uroczyste pożegnanie dwóch do-
świadczonych strażaków, którzy po 
wielu latach służby przechodzą na za-
służoną emeryturę. 

St. bryg. Tomasz Król, powiatowy 
komendant PSP, który swoją służbę w 
ochronie przeciwpożarowej rozpoczął 
około 30 lat temu – w 1994 roku. Jest 
absolwentem Szkoły Głównej Służby 
Pożarniczej w Warszawie (studia I i 
II stopnia). W trakcie służby podnosił 
kwalifikacje, kończąc m.in. studia po-
dyplomowe w Centralnym Instytucie 
Ochrony Pracy. 

\\\   Odznaczenia komendanta  
st. bryg. Tomasza Króla

Na początku był związany z Woj-
skową Ochroną Przeciwpożarową. Od 
2008 roku Tomasz Król pełnił służbę w 
Komendzie Miejskiej PSP m. st. Warsza-
wy na stanowisku dowódcy jednostki 
ratowniczo-gaśniczej. Potem był na-
czelnikiem wydziału organizacyjnego, a 

w 2020 roku awansował na stanowisko 
naczelnika ośrodka szkolenia Komen-
dy Wojewódzkiej PSP w Warszawie. W 
lipcu 2021 roku st. bryg. Tomasz Król 
został komendantem powiatowego 
PSP w Otwocku. 

St. bryg. Tomasz Król jest odzna-
czony m.in. brązowym medalem „Za 
długoletnią służbę”, srebrną odznaką 

„Zasłużony dla ochrony przeciwpoża-
rowej”, złotym medalem „Za zasługi dla 
pożarnictwa” oraz brązowym medalem 
„Za zasługi dla obronności  kraju”. W 
piątek st. bryg. Tomasz Król pożegnał 
się z otwocką jednostką. 

Na razie nie wiadomo kto zostanie 
nowym szefem otwockiej straży po-
żarnej, ale do czasu powołania nowego 
komendanta, jego obowiązki przejmie 
dotychczasowy zastępca bryg. Michał 
Gigoła. 

\\\   Pożegnanie asp. sztab.  
Piotra Tabenckiego

W piątek, 24 lutego – po 24 latach 
służby – ze strażą pożarną pożegnał 
się również asp. sztab. Piotr Tabencki, 
mieszkaniec gminy Karczew. W 1999 
roku rozpoczął służbę jako stażysta w 
warszawskiej Jednostce Ratowniczo-
-Gaśniczej nr 3. Po ukończeniu Szkoły 

Aspirantów PSP w Krakowie awanso-
wał na stanowisko dowódcy zastępu. 
Asp. sztab. Piotr Tabencki wykazał się 
nie tylko wiedzą i doświadczeniem, 
ale także innymi, interpersonalnymi 
umiejętnościami, dzięki którym przez 
kilka lat (2006-2011) pełnił funkcję 
rzecznika prasowego w Komendzie 
Miejskiej PSP m.st. Warszawy. Rów-
nocześnie pełnił służbę w Wydziale 
Operacyjnym KM PSP w Warszawie na 
stanowisku pomocnika oficera opera-
cyjnego miasta. 

\\\   Złote pióro i współpraca  
z dziennikarzami

W 2007 roku stworzył Zespół 
Prasowy KM PSP w Warszawie zaak-
ceptowany przez Komendę Główną 
PSP i współpracujący bezpośrednio 
z rzecznikiem prasowym komendy 
głównej PSP. W 2012 roku asp. sztab. 
Piotr Tabencki zaczął służbę w JRG w 
Otwocku. Obecnie na stanowisku do-
wódcy zmiany.

W 2012 roku (z okazji jubileuszu 
100-lecia PSP za pracę na rzecz „Prze-
glądu Pożarniczego”) został wyróżnio-
ny przez Komendę Główną PSP „złotym 
piórem”. Piotr Tabencki został również 
powołany do Krajowego Sztabu Opera-
cyjnego w zakresie pracy biura zespołu 
prasowego komendy głównej straży. W 
tym czasie pełnił również funkcję za-
stępcy rzecznika prasowego komendy 
głównej PSP. Natomiast w 2016 roku 
asp. sztab. Piotr Tabencki został delego-
wany do Gabinetu Komendanta Głów-
nego PSP, gdzie pracował w Zespole 
Prasowym KG PSP. 

Gratulujemy przejścia na zasłużo-
ną emeryturę! Dziękujemy za profesjo-
nalizm, oddanie i poświęcenie pracy na 
rzecz mieszkańców.

Agnieszka Jaskulska

Uroczyste pożegnanie 
doświadczonych strażaków

St. bryg. Tomasza Król, powiatowy komendanta PSP Otwock (od lewej)  
oraz asp. sztab. Piotr Tabencki

Ruszyła modernizacja fragmentu drogi wojewódzkiej nr 801 w gminie  
Karczew. Obowiązują objazdy
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Utrudnienia związane  
z przebudową  
tego odcinka  

drogi wojewódzkiej  
mają potrwać jeszcze  

dwa lata

Na razie nie wiadomo  
kto zostanie  

nowym szefem otwockiej 
straży pożarnej
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\\\ CELESTYNÓW 

Mieszkańcy zaniepokoili się 
wycinką drzew na jednej  
z działek na rogu ulic Świętego 
Kazimierza i Rękasa.  
O to, dlaczego drzewa  
poszły pod topór, zapytaliśmy 
urząd gminy.       

W iele osób było zszokowanych, 
tym, że na dużej posesji na ro-

gu ulic Świętego Kazimierza i Rękasa, 
niedaleko placu zabaw w Celestynowie, 
pod topór poszło tak dużo drzew. Na 
jednym z lokalnych forów mieszkańcy 
dyskutowali na ten temat. 

– Czy ma tam być jakaś budowa? 
Dlaczego wycięto drzewa? Przecież tam 
rósł okazały pomnik przyrody – tłuma-
czy jedna z mieszkanek Celestynowa, 
która skontaktowała się z „Otwockim 
Przeglądem Regionalnym”. Okazało się, 
że działka, na której wycięto drzewa, 
nie jest własnością gminy. 

– Teren  zlokalizowany u zbiegu uli-
cy Św. Kazimierza i ul. Rękasa stanowi 
działkę leśną będącą własnością osób 
prywatnych – wyjaśnia w rozmowie z 
nami inż. Bartłomiej Bandych, kierow-
nik Referatu Geodezji, Nieruchomości 
i Gospodarki Przestrzennej Urząd 
Gminy w Celestynowie. I dodaje, że dla 
tej nieruchomości nie została wydana 
decyzja ustalająca warunki zabudowy 
i zagospodarowania terenu. – Gmina 
miała wiedzę, że właściciel planuje 
podjęcie działań mających na celu po-
zyskanie drewna z lasu stanowiącego 
jego własność. Z tego, co nam wiadomo, 
właściciel zgłosił zamiar pozyskania 
drewna do Nadleśnictwa Celestynów 
– podkreśla inż. Bartłomiej Bandych. 

\\\   Drzewa z prywatnych  
lasów idą pod topór

Gospodarowanie w lasach prywat-
nych może odbywać się na podstawie 
uproszczonego planu urządzenia lasu 

(UPUL) bądź decyzji starosty wydanej 
na podstawie inwentaryzacji stanu 
lasów. Dokumenty te określają m.in. 
wielkość dopuszczalnego pozyskania 
drewna na danym terenie. – Zgodnie 
z procedurą leśniczy lub podleśniczy 
w obecności właściciela lasu dokonuje 
oględzin działki leśnej i po stwierdze-

niu, że uproszczony plan (UPUL) oraz 
stan lasu pozwala na wycięcie określo-
nej liczby drzew, udziela instruktażu, w 
jaki sposób zabieg powinien być wyko-
nany. Procedura pozyskania drewna na 
działce stanowiącej własność prywat-
ną nie przewiduje jednak możliwości 
wyrażenia zgody lub odmowy przez 
gminę – wyjaśnia kierownik referatu 
geodezji i gospodarki przestrzennej. 

Drewno pozyskane w lasach pod-
lega ocechowaniu, czyli potwierdze-
niu legalności jego pozyskania. Na 

drewnie umieszcza się znak graficzny 
i wystawia świadectwo legalności, któ-
re uprawnia do transportu i przerobu 
drewna. Świadectwo legalności jest wy-
starczającym dokumentem do zbycia 
takiego drewna lub jego sprzedaży (nie 
ma potrzeby uzyskiwania dodatkowe-
go pozwolenia). 

\\\   Co może tu powstać? 
Zapytaliśmy urząd o to, czy na te-

renie na rogu ul. Świętego Kazimierza i 
ul. Rękasa powstanie jakaś zabudowa? 
Jeśli tak, to jakiego rodzaju? – Obec-
nie gmina prowadzi prace związane 
z uchwaleniem dla przedmiotowego 
terenu miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego – wyjaśnia 
inż. Bartłomiej Bandych. – Na obecnym 
etapie prac planistycznych projekt pla-
nu zakłada, że przedmiotowy teren 
przeznaczony będzie do zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej, zabu-
dowy jednorodzinnej lub usługowej 
oraz pod drogi publiczne. Przedmioto-
we ustalenia projektu planu są zgodne 
z przeznaczeniem wskazanym w Stu-
dium Uwarunkowań i Kierunków Zago-
spodarowania Przestrzennego gminy, 
przyjętego uchwałą rady w 2016 roku 
– podkreśla kierownik referatu gospo-
darki przestrzennej. 

Agnieszka Jaskulska

Dlaczego wycięto drzewa? 

Oszuści wymyślają nowe metody, wy-
korzystując łatwowierność, naiwność 
czy roztargnienie ludzi. Dlatego coraz 
więcej starszych osób pada ofiarą 
kradzieży „na bankowca”. Niedawno 
do Komendy Powiatowej w Otwocku 
zgłosiła się mieszkanka Otwocka, któ-
ra była przekonana, że rozmawia z 
prawdziwym pracownikiem swojego 
banku, a okazało się, że byli to fałszywi 
pracownicy. 

\\\   Telefon od fałszywego  
pracownika

Scenariusz oszustwa zawsze jest 
prawie taki sam. – Do poszkodowanej 
kobiety zadzwonił mężczyzna podający 
się za pracownika banku, który prze-
kazał jej, że zgromadzone na jej koncie 
bankowym oszczędności są zagrożone 
– wyjaśnia mł. asp. Paulina Harabin, 
rzeczniczka prasowa Komendy Po-
wiatowej Policji w Otwocku. Kobieta 
była przekonana, że rozmawia z praw-
dziwym pracownikiem banku, który 
ostrzegał ją przed próbą włamania na 
jej konto, przez co może stracić oszczęd-
ności. – Mężczyzna polecił kobiecie, aby 
jak najszybciej wypłaciła pieniądze i 
wpłaciła je, korzystając z wpłatomatu, 
wykorzystując kody blik, które podał 
jej oszust. Kobieta, postępując zgodnie 
z poleceniami fałszywego pracownika 
banku w konsekwencji, straciła około 
15 tys. zł – mówi rzeczniczka prasowa 
otwockiej komendy policji. 

\\\   Zatrzymanie sprawców
Sprawą zajęli się funkcjonariusze 

powołani do walki z przestępczością 
gospodarczą i korupcją. Żmudna poli-
cyjna praca operacyjna po kilku dniach 
doprowadziła stróżów prawa do podej-
rzanego sprawcy mającego związek z 
oszustwem. – Okazał się nim 39-letni 

obywatel Ukrainy. Mężczyzna został 
zatrzymany na terenie Warszawy. W 
toku przeszukania zajmowanych przez 
niego pomieszczeń mieszkalnych po-
licjanci zabezpieczyli telefony komór-
kowe, laptop i gotówkę – tłumaczy mł. 
asp. Paulina Harabin. 

Funkcjonariusze wytropili także 
wspólniczkę 39-letniego mężczyzny. – 
30-letnia obywatelka Ukrainy została 
zatrzymana również w Warszawie. W 
jej mieszkaniu również zabezpieczo-
no telefony komórkowe i pieniądze 
– podkreśla policjantka. I dodaje, że 
na podstawie zebranego materiału, 
funkcjonariusze przedstawili podejrza-
nym zarzuty i zgromadzone materiały 
przekazali do Prokuratury Rejonowej 
w Otwocku, która wystąpiła do sądu 
o tymczasowe aresztowanie dwójki 
oszustów. Sąd Rejonowy w Otwocku 
przychylił się do wniosku prokuratora i 
aresztował na okres trzech miesięcy za-
równo 39-letniego Ukraińca, jak i jego 
30-letnią wspólniczkę. Za to, co zrobili, 
grozi im do 8 lat więzienia. 

\\\   Policjanci apelują  
o ostrożność i rozwagę

– Oszuści nie próżnują i stale wy-
myślają kolejne metody, by pozbawić 
nas oszczędności. Pamiętajmy o za-
sadzie ograniczonego zaufania. Jeżeli 
nie jesteśmy pewni, czy rozmawiamy z 
policjantem, pracownikiem banku, czy 
innej instytucji, rozłączmy się. Potem 
zadzwońmy do banku  lub na numer 
alarmowy 112 i potwierdźmy, czy kon-
takt, który miał miejsce, nie był próbą 
wyłudzenia danych – ostrzegają funk-
cjonariusze. 

Agnieszka Jaskulska

Oszuści ukradli 
15 tys. zł

Działka na rogu ul. Świętego Kazimierza i ul. Rękasa

dokończenie ze str. 1

Scenariusz  
oszustwa zawsze jest 

prawie taki sam

Teren zlokalizowany 
u zbiegu ulicy Św. 

Kazimierza i ul. Rękasa 
stanowi działkę leśną 

będącą własnością osób 
prywatnych
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\\\ KARCZEW 

Hala sportowa służy 
mieszkańcom od 23 lat 
i przyda jej się nie tylko 
odświeżenie, ale także 
kompleksowa modernizacja. 
Urząd gminy ogłosił  
przetarg na remont.     

Hala sportowa w Centrum Kultu-
ry i Sportu przy ul. Bohaterów 

Westerplatte służy mieszkańcom i 
sportowcom od 23 lat. Obiekt spor-
towy jest rozbudowany – zaplecze 
hali składa się z części socjalnej oraz 
łącznika hali z budynkiem szkoły pod-
stawowej. Organizowane są tu nie 
tylko mecze piłki nożnej, tenisa czy 
koszykówki, ale także treningi mło-
dych zawodników, turnieje szachowe 
czy wydarzenia kulturalne takie, jak 
bale karnawałowe koncerty, akcje cha-
rytatywne, czy uroczystości szkolne  
lub gminne. 

Przez ostatnie lata w hali sportowej 
realizowano jedynie drobne remonty 
czy naprawy, ale niedługo to się zmieni. 
– Kilka dni temu ogłosiliśmy przetarg 
na kompleksową modernizację budyn-
ku centrum kultury i sportu – podkre-
śla Michał Rudzki, burmistrz gminy 
Karczew.  I dodaje, że dzięki temu mi-
łośnicy sportu będą mogli trenować w 
komfortowych warunkach. 

\\\   Poprawią się warunki  
do trenowania

– Dzięki termomodernizacji hala 
będzie obiektem energooszczędnym i 
bezpieczniejszym. Przyznane dofinan-
sowanie z funduszy unijnych pomoże 
m.in. ocieplić dach hali i zaplecza, wy-
mienić okna i drzwi zewnętrzne, zmie-
nić oświetlenie na LED, a także zmoder-
nizować elewację poprzez docieplenie 
i pomalowanie ścian zewnętrznych 
– wylicza burmistrz Rudzki. I dodaje, 

że w obiekcie zostanie zamontowa-
na również rekuperacja (wentylacja 
mechaniczna z odzyskiem ciepła, 
która wymienia zużyte powietrze  
na świeże). 

– Zainstalujemy także ponad 100 
modułów instalacji fotowoltaicznej. 
Pozyskiwana energia będzie wykorzy-
stywana na potrzeby budynku. Efektem 
projektu będzie np. ograniczenie emisji 
zanieczyszczeń gazowych i pyłowych 
do atmosfery. Cieszę się, że nasze dzieci 
i zawodnicy klubów sportowych ko-
rzystający z hali m.in. SP nr 2, Zespołu 
Szkół, Mazur Karczew, MKS Karczew 
czy Rokola Otwock Wielki będą mieli 
znacznie lepsze, niż dotychczas warun-
ki do trenowania m.in. gry w piłkę noż-
ną – podkreśla burmistrz gminy. 

\\\   Wykonawca  
musi zabezpieczyć plac 
przed uczniami

W ramach realizowanej inwesty-
cji wykonawca będzie musiał m.in. 

zabezpieczyć meble, sprzęty znajdu-
jące się w pomieszczeniach budynku 
oraz posadzkę przed uszkodzeniem. 
Po zakończeniu prac wykonawca 
zobowiązany jest do przywrócenia 
do stanu pierwotnego terenu zaję-
tego czasowo pod plac budowy oraz 
pozostawić pomieszczenia wysprzą-
tane, zabezpieczenia terenu budowy 
ogrodzeniem tymczasowym, tak aby 
uczniowie ze szkoły nie mieli dostępu 
 do placu.

Nie wiadomo, ile ostatecznie bę-
dzie kosztowała inwestycja, ale kar-
czewski samorząd pozyskał 1,1 mln zł 
dofinansowania na kompleksową mo-
dernizację hali. Przedsiębiorstwa zain-
teresowane wykonaniem komplekso-
wej modernizacji hali sportowej mogą 
składać swoje oferty w urzędzie gminy 
do wtorku, 14 marca do godz. 12.30. 

Agnieszka Jaskulska

Remont hali 
sportowej

Dzięki remontowi miłośnicy sportu będą mogli trenować w komfortowych 
warunkach
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\\\ CELESTYNÓW 

To pierwsza taka klinika  
dla bezdomnych zwierząt  
w Polsce, która będzie 
ratowała zdrowie i życie psów 
czy kotów. Kilka dni temu 
odbyło się uroczyste otwarcie.      

S zpital dla bezdomnych czworono-
gów, który został otwarty w sobotę, 

25 lutego, funkcjonuje w ramach dzia-
łalności Schroniska dla Bezdomnych 
Zwierząt w Celestynowie. Psy czy koty 
często trafiają do przytuliska w ciężkim 
stanie, wymagają leczenia, zabiegów i 
hospitalizacji. – Psy czy koty, które są 
u nas np. po wypadkach komunika-
cyjnych, przywiezione wprost z ulicy 
lub po odebraniu podczas interwen-
cji, często znajdują się w bardzo złym 
stanie. Są chore, skrajnie wyczerpane, 
zalęknione i wymagają pomocy lekarza 
weterynarii – tłumaczy Łukasz Balcer, 
szef schroniska w Celestynowie. I doda-
je, że przytulisko przyjęło wiele zwie-
rząt z Ukrainy wymagających opieki 
lekarskiej. 

Wszystkie operacje i zabiegi u zwie-
rząt są przeprowadzane w niedużym 
pomieszczeniu w budynku przytuliska, 
które kilka lat temu zaadaptowano na 
szpitalik. Mimo że – dzięki darczyńcom 
– jest dobrze wyposażony, to jednak 
jest zbyt mały. Dlatego schronisko od lat 
marzyło o nowoczesnym szpitalu dla 
bezdomnych zwierząt, które do nich 
trafiają. Od ponad roku to marzenie 
zaczęło się spełniać. 

\\\   Klinika w starej fabryce
Nowoczesny szpital dla zwierząt 

powstał na nieruchomość po dawnej 
fabryce w Starej Wsi, która znajduje się 
niecałe dwa kilometry od przytuliska. 
O uruchomienie szpitala dla czworo-
nogów od wielu lat zabiegał Łukasz 
Balcer, szef przytuliska oraz Ewa Bie-
niek, zastępcę dyrektora ds. wetery-
naryjnych w schronisku. Utworzenie 
placówki dla zwierząt było możliwe 
dzięki ogromnemu wsparciu darczyń-

ców i sponsorów. Budynek wymagał 
m.in. dużego remontu i trzeba było 
dostosować do wymagań, aby spełniał 
standardy m.in. sanitarne, elektryczne, 
wodno-kanalizacyjne, przeciwpożaro-
we, budowlane, co jest bardzo kosz-
towne. – Mimo że prace remontowe 
wciąż trwają, to dzięki pomocy setek 
darczyńców udało już się przygotować 
najważniejsze pomieszczenie, czyli sa-

lę operacyjną. Są tu cztery stoły zabie-
gowe, nowoczesny sprzęt, pracownia 
rentgenowska, szpitalik z klatkami, 
gdzie będą umieszczane zwierzęta 
przed i po zabiegu – podkreśla Łukasz 
Balcer. I dodaje, że w szpitalu jest także 
poczekalnia. – Mamy także inkubator 
dla najmłodszych zwierzaków, które 
wymagają bardzo troskliwej opieki – 
wyjaśnia szef schroniska. I podkreśla, 
że w nowym szpitalu będzie miejsce dla 
chorych zwierząt, ale także gabinety 
zabiegowe z całym zapleczem. 

\\\   Nowoczesny sprzęt  
i zaplecze

– Poza częścią szpitalną, umożli-
wiającą profesjonalne leczenie bez-
domnych zwierząt, w klinice będzie 
również groomernia, czyli miejsce, w 
którym będzie możliwe wykonywanie 
niezbędnych zabiegów pielęgnacyjnych 
czy kąpieli leczniczych – podkreśla Ewa 
Bieniek, zastępca dyrektora ds. wetery-

naryjnych. I dodaje, że w szpitalu jest 
także zaplecze rehabilitacyjne dla pod-
opiecznych schroniska, w którym zwie-
rzęta będą mogły szybciej odzyskać 
siły i zdrowie, a tym samym szybciej 
znaleźć nowy dom i kochającą rodzinę. 

Klinika zacznie przyjmować pierw-
szych czworonożnych pacjentów w 
kwietniu. – Najważniejszym zadaniem 
kliniki będzie walka z bezdomnością 
czworonogów. Będą tu przeprowa-
dzane zabiegi sterylizacji i kastracji 
psów czy kotów, a także duże akcje czi-
powania zwierząt – wyjaśnia Łukasz 
Balcer. I dodaje, że szpital nie świadczy 
komercyjnych usług jak inne kliniki we-
terynaryjne, ale nie odmówi pomocy 
właścicielom psów czy kotów, którzy 
są w trudnej sytuacji życiowej. 

W przyszłości planowane jest 
również stworzenie na terenie klini-
ki przyjaznego miejsca do socjalizacji 
psów, wybiegu w otulinie lasu, z dala 
od zgiełku schroniska, gdzie zwierzak 
będzie mógł w spokoju socjalizować 
się z innymi czworonogami. – Klinika  
stanie się także centrum szkolenia 
przyszłych techników i lekarzy wete-
rynarii, którzy będą mieli możliwość 
zdobycia praktycznych umiejętności. 
Będzie to także Centrum Szkoleniowe 
Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami 
w Polsce, organizujące szkolenia dla 
inspektorów ds. ochrony zwierząt w 
teorii i praktyce – zapewnia schronisko 
w Celestynowie. 

Agnieszka Jaskulska

Nadal możesz pomóc
Pomoc w schronisku nadal jest 
potrzebna. Aby klinika mogła w 
pełni funkcjonować, wciąż po-
trzebne są fundusze na prace re-
montowe, wykończeniowe oraz 
sprzęt medyczny. Darowiznę 
można wpłacić na konto banko-
we schroniska w Celestynowie: 
43 1020 1156 0000 7102 0061 
5146. Koniecznie z dopiskiem: 
Szpital dla zwierząt.

Nowa klinika 
dla bezdomnych zwierząt

Na sali operacyjnej są m.in. cztery stoły zabiegowe, nowoczesny sprzęt  
i pracownia rentgenowska

Przy sali operacyjnej jest także szpitalik z klatkami, gdzie zwierzęta będą 
umieszczane przed i po zabiegu
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\\\ POWIAT 

Bilet kosztuje 3 zł, natomiast 
uczniowie zapłacą około 2 zł. 
W środę, 1 marca autobusy 
wyjadą na nowe trasy,  
ale czy pasażerowie dojadą  
do Falenicy?      

Pasażerowie z powiatu otwockiego, 
zwłaszcza Otwocka, Józefowa czy 

Karczewa z niecierpliwością czekali na 
uruchomienie czterech nowych linii 
autobusowych, które łączą kilka gmin. 
W poniedziałek w siedzibie starostwa 
powiatowego, związek Otwockich 
Przewozów Gminno-Powiatowych 
podpisał umowę z prywatnym prze-
woźnikiem na obsługę czterech no-
wych linii autobusowych. Na to zadanie 
pozyskano dofinansowanie w wysoko-
ści 820 tys. zł. 
Cztery nowe trasy o łącznej długości 
ok. 96 km:
1. Otwock Mały – KARCZEW– Otwock 
– Józefów – FALENICA (K51),
2. Wola Karczewska – Dobrzyniec – 
Wiązowna,
3. Osieck – Sobienie-Jeziory – Otwock, 
4. Michałówek – Zakręt – Góraszka – 
Stefanówka – Wiązowna – Radiówek. 

Mieszkańcy powiatu otwockie-
go z niecierpliwością czekają przede 
wszystkim na jedną linię: K51, która ma 
kursować od Otwocka Małego w gmi-
nie Karczew przez Otwock i Józefów 
do pętli autobusowej w Falenicy. O tym 
„Przegląd” informował jako pierwszy 
już w listopadzie ub.r. 

\\\   Jaka będzie decyzja ZTM?
Okazuje się jednak, że pojawiły się 

drobne (formalne) kłopoty, które mogą 
opóźnić uruchomienie K51 na pełnej, 
planowanej trasie. – Zarząd Transportu 

Miejskiego w Warszawie jeszcze nie 
wyraził zgody na to, by „nasze” autobu-
sy zatrzymywały się na przystankach 
w Falenicy. Złożyliśmy wniosek i nadal 
czekamy na decyzję ZTM – wyjaśnia w 
rozmowie z „Przeglądem” wicestarosta 
Paweł Zawada. I dodaje, że autobus K51 
ma zatrzymywać się na dwóch przy-
stankach w Falenicy: przy stacji kolejo-
wej i na pętli autobusowej przy ul. By-
sławskiej, gdzie można przesiąść się do 
autobusów ZTM m.in. 521 (kursuje w 
kierunku centrum stolicy). – W związku 
z tym, że nie mamy jeszcze zgody na 
to, by autobus K51 zatrzymywał się w 
Falenicy, na razie przewidywana trasa 
zaczynała się na ul. Częstochowskiej 
w Otwocku Małym w gminie Karczew 
i kończyła się na przystanku przy ul. 
Wąskiej w Józefowie. Dopiero kiedy 
otrzymamy zgodę z ZTM, autobus bę-
dzie dojeżdżał do Falenicy – tłumaczy 
wicestarosta. 

\\\   Jaka jest planowana trasa 
Karczew – Falenica?

Na trasie Otwock Mały – Falenica 
zaplanowano 18 przystanków (poja-
wi się kilka nowych): KARCZEW/OT-
WOCK MAŁY – Częstochowska (okolice 
osiedla Nowy Karczew/TBS) – Stare 

Miasto Karczew – Mickiewicza (po-
mnik kolejki wąskotorowe) – osiedle 
Ługi (pętla autobusowa) –  OTWOCK 
– Karczewska – Batorego (szpital) – 
Matejki – Andriollego (park miejski) 
– Hoża – Powstańców Warszawy – Orla 
– Świderska – Kołłątaja – kościół w Świ-
drze – JÓZEFÓW – Jarosławska – PKP 
Józefów – Cicha – PKP Michalin – Wąska 
– PKP FALENICA – Bysławska. 

\\\   Czy linia Otwock 
– Dobrzyniec będzie  
zlikwidowana?

Po naszych artykułach dotyczą-
cych międzygminnej komunikacji 
wielu mieszkańców skontaktowało 
się z redakcją „Przeglądu”. – Czy linia 
Dobrzyniec-Otwock będzie zlikwido-
wana? Tym autobusem jeździ bardzo 
dużo osób, zwłaszcza uczniowie, którzy 
dojeżdżają do szkół – podkreśla pani 
Magdalena, nasza Czytelniczka. O to za-
pytaliśmy Pawła Zawadę, wicestarostę. 
– Nie zostanie zlikwidowana. Autobusy 
będą kursowały do końca roku. Planu-
jemy również, aby linia funkcjonowała 
także w przyszłym roku – zapewnia 
wicestarosta Zawada. 

Tekst i zdjęcie
Agnieszka Jaskulska

\\\ OSIECK 

Przywrócenie praw miejskich 
wiejskiej miejscowości 
Osieck nie tylko zszokowało 
mieszkańców, ale też 
wywołało spore poruszenie 
i gorące emocje. Do piątku, 
3 marca mieszkańcy mogą 
wypełnić ankietę dostępną  
w urzędzie gminy.     

Propozycja przywrócenia Osieckowi 
praw miejskich nie wyszła z inicja-

tywy urzędników czy mieszkańców. 
To Kancelaria Prezesa Rady Ministrów 
zaproponowała przywrócenie praw 
miejskich miejscowościom, które w 

wyniku dawnej rosyjskiej represji 
utraciły status miast i nigdy ich nie 
odzyskały. Jedną z takich miejscowo-
ści jest Osieck. Kołbiel również jest w 
podobnej sytuacji, dlatego włodarze i 
mieszkańcy zastanawiają się nad tym, 
czy przywrócić miejscowości prawa 
miejskie, czy nadal pozostać wsią.

– To od mieszkańców zależy, czy 
od przyszłego roku Osieck będzie for-
malnie miastem, a gmina stanie się 
miejsko-wiejska – podkreśla w rozmo-
wie z „Przeglądem” Karolina Zowczak, 
wójt gminy Osieck. Ta sprawa wywoła-
ła wśród mieszkańców gorące emocje i 
dyskusje. – Dla wielu osób przywróce-
nie praw miejskich, to wyrównanie hi-
storycznych krzywd i triumf sprawied-
liwości dziejowej. Dla innych ta zmiana 
wydaje się niepotrzebna i przedwczes-
na – tłumaczy Karolina Zowczak. 

\\\   Konsultacje społeczne 
O przywróceniu praw miejskich 

dyskutuje się w gminie od wielu dni 
m.in. podczas zebrań sołeckich,  a tak-
że podczas spotkania konsultacyjnego, 
które odbyło się w środę, 22 lutego w 
hali sportowej. W dyskusji uczestni-
czyło około 100 mieszkańców, którzy 
dopytywali włodarzy o negatywne 
skutki zmiany.  – Przywrócenie praw 
miejskich Osieckowi może mieć wpływ 
na rozwój naszych okolic, ale to nastą-
pi dopiero w perspektywie lat, a nie w 
najbliższym czasie. – tłumaczą radni 
gminy. Radna Irena Kasprzak podkre-

śla: – Ta zmiana to szansa dla nas, która 
może już się nie powtórzyć. Tej szansy 
nie powinno się jej zmarnować – doda-
je Kasprzak.

\\\   Co może się zmienić? 
Wójt Karolina Zowczak wyjaśnia, 

że niezależnie od tego, czy Osieck jest 
wsią, czy miastem nie zmienią się np. 
podatki, opłaty za pobyt dziecka w 
żłobku, opłaty za wodę, za śmieci. Zmia-
na statusu Osiecka nie wpłynie także na 
dodatki dla nauczycieli, ustalanie sub-
wencji oświatowej, stypendia dla dzieci 
i młodzieży. – Gmina miejsko-wiejska 
nabywa szerszy dostęp do funduszy 
unijnych, których nie mamy teraz, jako 
miejscowość wiejska, ale jednocześnie, 

jako miasto nadal będziemy mogli ubie-
gać się o pieniądze z Programu Roz-
woju Obszarów Wiejskich – zapewnia 
wójt Karolina Zowczak. I wyjaśnia, że 
uzyskanie statusu miasta ułatwi inwe-
storom, przedsiębiorcom i innym oso-
bom fizycznym proces inwestycyjny. 
Oznacza to, że działkę będzie można 
łatwiej i szybciej odrolnić lub odlesić.

\\\   Koszty związane  
z nadaniem praw miejskich?

Jak zapewnia urząd nadanie statu-
su miasta, będzie łączyło się jedynie z 
kosztami administracyjnymi. – Szacu-
jemy je na około 50 tys. zł.  Mieszkańcy 
nie ponoszą żadnych kosztów bezpo-
średnich – zaznacza urząd gminy. Czy 
w mieście wynagrodzenie wójta, czy 
urzędników będzie wyższe? Według 
urzędu wynagrodzenie nie wzrośnie, 
chyba że inaczej zdecydują radni. 

\\\   Wypełnij ankietę
Do piątku, 3 marca mieszkańcy 

mogą zdecydować o tym, czy chcą, aby 
Osieck był miastem. Ankieta dostęp-
na jest w wersji elektronicznej urzę-
du miasta. Osoby, które chcą pozostać 
anonimowe, mogą wypełnić papierową 
ankietę i złożyć ją w urzędzie gminy 
lub u sołtysów. Dotychczas do urzędu 
wpłynęło ponad 100 ankiet. Na razie 
wiele wskazuje na to, że większość 
mieszkańców jest za tym, aby wiejska 
miejscowość stała się miastem. 

Agnieszka Jaskulska

Autobus (nie) dojedzie 
do Falenicy

Prawa miejskie 
Osiecka? 

Od wielu dni mieszkańcy dyskutują o tym, czy Osieck powinien być miastem
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POZIOMO: 
1) śpiewa w zespole; 2) książka do słucha- 
nia; 3) muzułmanin walczący z krzyżow- 
cami; 4) produkt uboczny z mleka i sera; 
5) płytkie miejsce w morzu; 6) ojciec i mat- 
ka; 7) wędlina w jelicie; 8) miesiąc z Za- 
duszkami; 9) stolica amerykańskiego sta- 
nu Floryda; 10) jedynki i dwójki w uzę- 
bieniu; 11) nauka o zwierzętach; 12) pier- 
wiastek Gd; 13) stolica Mjanmy; 14) bla- 
szana obudowa samochodu; 15) ruchy 
górotwórcze; 16) rzecz nabyta, kupiona; 
17) poliszynela lub zawodowa; 18) z przo- 
du i z tyłu samochodu; 19) golkiper;  
20) grecka bogini miłości; 21) powszech- 
na wada wzroku; 22) badacz gwiazd i pla- 
net; 23) tytułowy Matołek u Makuszyń- 
skiego; 24) bandany i apaszki; 25) przy- 
rząd do strojenia instrumentów; 26) chiń- 
ski krokiet wiosenny; 27) stolica Gujany 
Francuskiej; 28) inaczej atelier artysty;  
29) psoriasis, choroba skóry.

PIONOWO: 
2) autor „Księżniczki na ziarnku grochu”; 
5) kraj z Kuala Lumpur; 13) mokry u psa; 
14) pracował na szafocie; 18) korek, czop 
lub kapsel; 19) wokół żółtka w jajku; 30) fi- 
giel, psota, żart; 31) państwo z Asmarą; 
32) część, fragment całości; 33) Cieślik, 
Miss Polonia 2006; 34) odbijana w bad- 
mintonie; 35) rzeka w Nagano; 36) w parze 
z brutto; 37) ekskomunika, klątwa koś- 
cielna; 38) jest nim matura; 39) chińska, 
głęboka patelnia; 40) wróży z gwiazd; 
41) płaca zależna od liczby wyproduko- 
wanych sztuk; 42) kolorowa w piórniku; 
43) państwo ze stolicą w Tbilisi; 44) ame- 
rykańska sieć kanałów telewizyjnych; 
45) Cygan inaczej; 46) obecnie języczek 
słodkowodny, ryba; 47) lekka budowla 
ogrodowa; 48) Szewińska, była polska 
lekkoatletka; 49) powieść z detektywem; 
50) Valdas, były prezydent Litwy; 51) an- 
tylopa Derbiego krócej; 52) jednostka 
rezystywności; 53) bielak lub szarak na 
polu; 54) największa rzeka Wenezueli; 
55) znak dla kierowcy; 56) pracują w ko- 
palni; 57) spotkanie zakochanych, schadz- 
ka; 58) mała Alicja; 59) rodzinne miasto 
Ottona Lilienthala.

\\\ POWIAT 

Powrót do przeszłości  
– zapraszamy do lektury 
nowego cyklu poświęconego 
piłkarzom, którzy niegdyś 
prezentowali barwy  
zespołów z terenu powiatu 
otwockiego.   

N a początek przypomnimy sylwet-
kę piłkarza, któremu udało się za-

debiutować w seniorskiej reprezentacji 
Polski – Rafała Szweda.

Urodzony w 1973 roku obrońca/
pomocnik swoją karierę rozpoczynał 
w ekipie Podlasia Sokołów Podlaski. 
Następnie występował w barwach 
Motoru Lublin (1994-1996), Sokoła 
Tychy (1996-1997) i Stomilu Olsztyn. 
W klubie z województwa warmińsko-
-mazurskiego rozegrał 40 meczów 
w Ekstraklasie, 3-krotnie wpisując 
się na listę strzelców, i przeniósł się 
do Ruchu Chorzów (8 meczów). Po 
okresie spędzonym w chorzowskim 
zespole Szwed grał w Górniku Zabrze 

(6 meczów i 2 gole), a także ponownie  
w Stomilu.

19 czerwca 1999 roku podczas 
Turnieju Czterech Narodów w Bang-
koku udało mu się zadebiutować w 
reprezentacji Polski – w 76. minucie 
meczu towarzyskiego z Nową Zelandią 
zmienił późniejszego kapitana kadry 
Michała Żewłakowa. Był to jego jedyny 
występ w biało-czerwonej koszulce.

W sezonie 2002/2003 zawodnik 
zamienił Olsztyn na Warszawę – kon-
kretnie na stołeczną Polonię. Jego pięk-
ny gol w okienko bramki z meczu 8. ko-
lejki Ekstraklasy z Górnikiem Łęczna 
był nominowany do piłkarskich Osca-
rów 2004. Później był jeszcze Widzew 
Łódź, Radomiak Radom, OKS 1945 
Olsztyn oraz Unia Janikowo.

Ogółem na najwyższym szczeblu 
rozegrał łącznie 135 spotkań, strzelając 
12 bramek.

Wiosną 2008 roku defensor został 
piłkarzem Startu Otwock. W debiucie 
udało mu się ustrzelić dublet w der-
bach z Mazurem Karczew wygranych 
przez jego zespół 2:0. Start zakończył 

rozgrywki na pierwszym miejscu 
w tabeli i w starciu ze Stalą Niewia-
dów wygrał baraże o awans do II ligi.  
W sezonie 2008/2009 Szwed zaliczył 
29 meczów, w których zdobył 6 bra-
mek, a w kolejnej odsłonie rozgrywek 
wyszedł na murawę 20 razy.

Koniec kariery byłego ekstrakla-
sowca to Mrągowia Mrągowo i Fortuna 
Gągławki.

Rafał Lipski

Grali w powiecie: Rafał Szwed \\\ MAZUROWI „WESZŁO” W SPARINGU               
Piłkarze IV-ligowego Mazura Karczew 
pokonali w meczu towarzyskim KTS 
Weszło Warszawa 2:0.
KTS Weszło Warszawa to jeden z najbar-
dziej medialnych klubów w Polsce, a to 
oczywiście dzięki założycielowi ogólno-
polskiego portalu sportowego weszlo.
com Krzysztofowi Stanowskiemu. Zespół 
idzie jak burza i zwyciężył we wszystkich 
14 spotkaniach rundy jesiennej Decathlon 
V ligi, mając w składzie między innymi supersnajpera Daniela Ciechańskiego czy 
zawodników z przeszłością w Ekstraklasie – Marcina Burkhardta i Jakuba Kose-
ckiego. Dla ekipy Mazura domowy sparing zapowiadał się więc wymagająco, ale 
piłkarze z Karczewa spokojnie poradzili sobie z rywalami.
Spotkaniu towarzyszyła zimowa aura, co nikomu nie ułatwiało gry. Gospodarze 
już na samym początku meczu zagrozili rywalom, KTS starał się odpowiedzieć, 
ale ostatecznie pierwsza połowa zakończyła się remisem 0:0.
Po zmianie stron goście wyprowadzili kilka niebezpiecznych ataków, jednakże 
niedługo później to oni musieli wyciągać piłkę z własnej siatki. W 56. minucie 
meczu po dobitce bramkę dla Mazura zdobył Bartosz Kozakiewicz. Pod koniec 
spotkania piłkarze z Karczewa podwyższyli prowadzenie – w 85. minucie Prze-
mysław Bella próbował wybić futbolówkę, ale ostatecznie trafił nią w Marcina 
Bochenka i po golu samobójczym Mazur wygrywał już 2:0. Rezultat utrzymał się 
do końca sparingu i Mazur Karczew okazał się pierwszą drużyną, której udało się 
pokonać w tym sezonie Weszło Warszawa.
– Gramy sparingi z KTS regularnie, co pół roku. Znam i trenera i zawodników, 
więc wiedziałem, że będzie to mecz na wysokim poziomie zarówno jeżeli chodzi 
o umiejętności taktyczne, jak i piłkarskie – powiedział po meczu stronie KTS-u 
Weszło Mateusz Tereszczyński, szkoleniowiec Mazura Karczew.

\\\ KARCZEW 
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 DAM PRACĘ 

Zatrudnię Tapicera z doświadczeniem, 
dobre warunki pracy, miła atmosfera, 
bardzo dobre wynagrodzenie, miejsce 

pracy Piaseczno tel 508 945 961 

Zatrudnimy przy linii produkcyjnej  
oraz mechanika, Łazy/Lesznowola  
Tel. 500-043-973. Wysokie zarobki. 

PRACA OCHRONA PRUSZKÓW dla osób 
z orzeczeniem o niepełnosprawności. 
Doświadczenie niewymagane.  
TEL. 884 602 126 

Carrefour Express ekspedientka,  
Wólka Kozodawska, tel. 508 288 773

Carrefour Express ekspedientka,  
Gabryelin, tel. 508 288 773  

USŁUGI  
Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891

Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, tel. 695 451 655

Izolacje i docieplenia fundamentów.  
Solidna, rodzinna firma z dużym  

doświadczeniem. Tel- 572 252 125 

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721        

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Studnie wiercone, odwierty do pomp 
ciepła, profesjonalnie. Tel-504 320 592 

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501 700 315 

Docieplenia budynków, malowanie  
elewacji, 25 lat na rynku tel. 501 624 562

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211 

Kominiarz tel. 500 214 632 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997  

Hydraulik tel. 733 159 220

Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 

Elektryk tel. 666 890 886 

Rolety 514165445 

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

MINI MAGAZYNY SAMOOBSŁUGOWE 
24/7 CENTRUM PIASECZNA  
TEL.502 965 591 

Usługi dekarskie - krycie, naprawy,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Cyklinowanie - remonty, tel. 510 128 912

Usługi hydrauliczne, tel. 698 185 911 

KUPIĘ

Kupię kasety magnetofonowe  
i czarne płyty muzyczne.  

Tel-501 781 933 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO SKUP-KASACJA  
zaświadczenie legalnie 515 514 100 

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ NIERUCHO-
MOŚĆ Z PROBLEMEM PRAWNYM, ZADŁU-
ŻONĄ, UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH. 
TEL: 786-805-828

Kupię las, Prażmów, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053 

Dom parterowy 172m2,  
4 pokoje, wszystkie media, Kałęczyn.  
Tel-609 502 603 

Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555

MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

SEZAM, sklep zielarsko medyczny  
i zdrowa żywność, ul. Czajewicza 1,  

róg Nadarzyńskiej, PIASECZNO,  
tel. 506 76 74 74 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221  

OGŁOSZENIA

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ WIĄZOWNA 

Znamy zwycięzców długo 
wyczekiwanej przez biegaczy 
z całej Polski imprezy 
sportowej – 43. Półmaratonu 
Wiązowskiego.        

Pogoda nie zachęcała do aktywności 
na świeżym powietrzu, ale jak się 

okazuje, ani odrobinę nie wpłynęła na 
energię i siłę biegaczy startujących w 
tegorocznym 43. Półmaratonie Wią-
zowskim. Na starcie różnych konku-
rencji biegowych stanęło w sumie ok. 
3000 osób – uśmiechniętych, zmobili-
zowanych i z różnymi celami. Niektórzy 
marzyli o pobiciu rekordu, inni o udo-
wodnieniu sobie, że po kilku latach tre-
ningu są w stanie osiągnąć to, co do tej 

pory wydawało się niemożliwe, jeszcze 
inni – dla czystej rozrywki, bo bieganie 
to po prostu świetna zabawa. 

Biegowa machina ruszyła o godzi-
nie 7.00, kiedy to zawodnikom zaczę-
to wydawać pakiety startowe na bieg 
główny oraz bieg na 5 km. Po godzinie 
9.00 rozpoczęła się rozgrzewka prowa-
dzona przez trenera reakcji ruchowej 
i fitness – Michała Sikorę. Po niej za-
wodnicy mogli już powoli zająć swo-
je miejsca na starcie biegu na 21 km. 
Trasa prowadziła z centrum Wiązowny 
do Glinianki i z powrotem. Po drodze 
na biegaczy czekały przystanki, na 
których mogli uzupełnić płyny bądź w 
razie konieczności skorzystać z pomocy 
medycznej. Spikerem, który dostarczał 
bieżących informacji sportowcom i 
kibicom był Łukasz Panfil – dzienni-
karz sportowy i miłośnik biegania, 
zwycięzca maratonu holenderskiego 
Apeldoorn i belgijskiego Torhout. Bieg 
wystartował wójt gminy Wiązowna 
Janusz Budny.

Przed startem, media sportowe 
obiegła informacja, że udział w półma-
ratonie w kategorii mężczyzn weźmie 
sam rekordzista Polski na dystansie 21 
km - Krystian Zalewski. Zawodnik nie 
zawiódł tych, którzy na niego stawiali. 

Dobiegł do mety z czasem 01:03:24 i 
tym samym ustanowił nowy rekord 
półmaratonu! Kilkadziesiąt setnych 
sekundy później dotarł na metę kolejny 
wybitny sportowiec – Mateusz Kaczor, 
ubiegłoroczny rekordzista półmara-
tonu w Krakowie. Na trzecim miejscu 
uplasował się biegacz ukraińskiego 
pochodzenia – Semenovych Bogdan, 
były reprezentant Ukrainy w biegach 
przełajowych.

W kategorii kobiet zwyciężyła nie-
zrównana Iwona Bernardelli – olim-
pijka z Rio de Janeiro z 2016 roku, zło-
ta medalistka maratonu światowych 
igrzysk wojskowych w Mungyeong. 
Drugie miejsce zajęła Natalija Seme-
novych, była reprezentantka Ukrainy 
w lekkoatletyce. Na trzecim podium 
stanęła jej siostra Maryna Nemchenko.

Wygrane w biegu na 5 km to kolej-
no: Sabina Jarząbek, Monika Karczma-
rek i Anna Łapińska. Wygrani w katego-
rii męskiej to z kolei: Patryk Kozłowski, 
Aleksander Wiącek i Oliwier Mutwil. 

Na zwycięzców czekały nagrody 
pieniężne oraz upominki rzeczowe. 
Zwyciężczyni  i zwycięzca półmarato-
nu otrzymali 2000 zł, srebrni medaliści 
- 1700 zł, a brązowi - 1400 zł. Dla zwy-
cięzców „piątki” przewidziano kolejno 
600, 400 i 200 zł. 

Najmłodszych biegaczy również 
nie pozostawiono z pustymi rękoma, 
najdzielniejszych obdarowano prze-
różnymi gadżetami sportowymi. Do-
datkową atrakcją dla wszystkich za-
wodników była możliwość wygrawe-
rowania na swoim medalu, zaraz po 
przekroczeniu mety, swojego imienia i 
osiągniętego wyniku. 

Jak podkreślają organizatorzy, po-
tencjał zapalonych biegaczy, miłośni-
ków Wiązowskiego Półmaratonu jesz-
cze się nie wyczerpał, co roku przyby-
wają też nowi zapaleńcy, a to oznacza, 
że z całą pewnością widzimy się za rok. 
Gratulujemy wszystkim zwycięzcom i 
do zobaczenia!

Tekst i zdjęcia 
Martyna Kędziorek

Padł rekord!
\\\ WIĄZOWNA 

W nocy wybuchł pożar 
w stolarni. Pan Tomasz, 
właściciel zakładu, tata  
dwójki chłopców Kuby  
i Antka w jedną noc stracił  
10 lat swojej ciężkiej pracy. 
Trwa zbiórka pieniędzy.     

Wnocy w czwartek, 23 lutego na 
terenie zakładu stolarskiego 

przy ul. Spokojnej w gminie Wiązow-
na wybuchł pożar, gdzie było przecho-
wywane m.in. drewno i wyposażenie. 

Ogień szybko rozprzestrzeniał się na 
materiale składowanym pod dużym 
namiotem przemysłowym. Na miejscu 
interweniowało sześć jednostek straży 
pożarnej: JRG Otwock, OSP Wiązow-
na, OSP Malcanów, OSP Glinianka oraz 
policja. 

– Strażacy musieli rozciąć siatkę 
ogrodzenia, aby móc ugasić ogień – mó-
wi kpt. Maciej Łodygowski z Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Po-
żarnej w Otwocku. Na miejsce dotarł 
również właściciel zakładu, który ot-
worzył bramę, dzięki czemu można 
było sprawniej przeprowadzić akcję 
gaśniczą. – W zdarzeniu nikt nie został 
poszkodowany – zaznacza kpt. Łody-
gowski. Okoliczności i przyczyny po-
żaru wyjaśnia policja. 

Pan Tomasz, właściciel zakładu ca-
łe życie pracuje i pomaga innym. – Re-
montował, budował, inspirował, two-
rzył piękne projekty z drewna. Tomasz, 

tata dwójki chłopców Kuby i Antka w 
jedną noc stracił 10 lat swojej ciężkiej 
pracy. Spłonęło wszystko. Maszyny, 
drewno, tartak, narzędzia, namiot, ha-
la produkcyjna, ogrodzenie. Starty są 
ogromne, które sięgają setek tysięcy 
złotych. Niestety hala namiotowa nie 
mogła zostać ubezpieczona – podkre-
ślają znajomi pana Tomasza, którzy 
zorganizowali w internecie zbiórkę in-
ternetową na rzecz odbudowy stolar-
ni. Jeśli chcesz pomóc, wpłać dowolną 
kwotę pieniędzy na stronie interneto-
wej: www.pomagam.pl/6fwmt9 

Rafał Marzec

Pożar w zakładzie stolarskim

Z żywiołem walczyło kilka jednostek straży pożarnej

Pan Tomasz stracił w pożarze 10 lat 
swojej ciężkiej pracy
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